
                   

MØDE I SKOLEBESTYRELSEN VED Hvidebækskolen 
d. 03.04.19 kl. 18.00-20.00 

Medlemmer: Ulla Karlshøj, Line Christiansen, Henning Buerup Jørgensen, Kitt Stenberg, Dorthe Nyvang 
Smitshuysen, Ditte Andersen, Rikke Larsen, Christian Bechsgård 
Medarb. repr: Bernadette Jedig, Anita Rathje,  
Skoleledelsen: Bjørn Mortensen, Trine Hjortebjærg Mortensen, Line Mie Hjorth Christensen/Anette 
Aggergaard 
Elev repræsentanter: Formand: Alberte Sander Jensen Næstformand: Daniel Shatz 
Fraværende: Rikke, Dorthe, Henning 
 
Elevråd: 
Orientering og debat om ERs punkter:  
5.kl. og det lille elevråd fortæller om projekt oprydning rundt om skolen. 
 

- Det lille elevråd orienterede om deres ide i forhold til at samle skrald. Elevrådet har tænkt i en rigtig 
fin turnusordning med opdeling af teams og steder. 

- Skraldepatruljen står for ordningen. Skraldepatruljen er skolens 5.klasser. Ordningen skal medvirke 
til en renere skole og sætte fokus på miljø og ansvar. Skb forslår skraldepatruljen at sætte nogle 
plakater op, der kan understøtte deres projekt. Projektet kan evt. udvides til flere klasser senere. 
 

- Lærerrepræsentant informerede om tiltag med morgenmad for 6.klasserne. Tiltaget er en del af 
projektet ”folkeskolen uden fravær”. Morgenmadsordningen understøttes af digital app., hvor 
eleverne registrer data. Tiltaget betyder at klassens elever har mulighed for at møde før ind fra 
kl.07.50, kan sikres god energi fra morgenstunden og forhåbentlig smitter det af på både fravær, 
læring og trivsel. Hvis tiltaget har en positiv effekt, kan ordningen eventuel udbredes. 

- Ud over morgenmadsordning er 6.kl. også med i et samarbejde med ungdoms-musisk skole, som 
skal være med til at styrke overgangen fra 6. til 7.klasse. 
 

- Det store elevråd har kigget videre på udeområderne, samt har drøftet afholdelse af skolefest, 
planlægningen om fest står dog pt stille fra elevernes side. 

 
 
Beslutningspunkter:   18.20 – 18.30 
 
 Godkendelse af referat fra sidste møde: 

- Referat godkendt. 
 Timefordeling + justering af folkeskoleloven. 

- Timefordeling blev fremvist af skoleledelsen. Skoleledelsen orienterede kort om justering af 
folkeskoleloven og om forskelle mellem ny og gammelaftale. Pt. er der ikke vedtaget noget endeligt. 
Hvis justeringer når at blive vedtaget inden skoleårets udgang vil aftalen kunne træde i kræft i sep. I 
Kalundborg kommune er meldingen at vi retter os efter den gamle aftale. Skolerne har dog fået 
mulighed for at kigge på den kommende aftale og justere løbende, hvis det kan have gavn for 
elevernes læring. 
Skolebestyrelsen drøftede de to aftaler. 
.    

Debatpunkter   18.30 – 18.45 
 

 Formandens årsberetning – input. 
- Formanden orienterede om historik for fremlæggelse af årsberetningen. Det aftales at formanden 

laver en samlet oversigt over skolebestyrelsens mærkesager for skoleåret 18/19. Den skriftlige 
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beretning formidles på skolebestyrelsesmøde og lægges op på intra (opslagstavlen). Der var enighed 
i skolebestyrelsen om, at principper, strategier, økonomi, skolegård og 
forældretilfredshedsundersøgelse har fyldt året.  

- Generel formidling fra skolebestyrelsen blev drøftet. Hvordan kan de ting, der bliver arbejdet med i 
bestyrelsen bedre blive kendt blandt skolens forældre? 

 
 

18.45 - 20.00 
Orienteringspunkter: 
 Budget 2019, samt ny ressourcestyringsmodel. Bilag udleveres på mødet.  

- Skolebestyrelsen blev orienteret om hvilken betydning den nye ressourcestyringsmodel (elevstyret) 
har for skolens budget. Pt. er der et naturligt fald i elev-antallet på skolen, da der fortsat er et 
faldende børnetal i området. Kommende skoleår har skolen grundet dette 2 klasser færre end nu. 

- Forskellen mellem ny og gammel model blev diskuteret. 
- Udfaldet af modellen svarer ikke overens med det som skolebestyrelsen i sin tid gav høringssvar på. 
- Hvidebækskolen fik desværre ikke tildelt midler til to-lærerordning. 
- Endeligt merforbrug i 2019 på ca. 800.000,- hvis skolen ikke handler derpå. 
 Orientering om evt. ny struktur vedr. inklusionscentrene/specialcentre 

- Pkt. på kommunalbestyrelsesmøde d.27.marts blev rykket til efter sommerferien. Strukturændringen 
kommer med på budget 2020. Skolebestyrelsen blev orienteret om at inklusionscenteret til trods for 
udsættelsen får et øget elevantal til kommende skoleår. 

 Forflyttelsesproceduren i Klb. Kommune 
- Når skolen står med et større merforbrug, er det eneste sted der kan rykkes en større post i 

personalelønningerne.  
- Skoleledelsen orienterede om kommunens procedure og skolens aktuelle situation. 
 Tilsyn UVM 

- Medarbejderrepræsentanter og skoleledelse har været i UVM til vejlednings-netværksmøde og har 
slut sidste skoleår haft et udvidet samarbejde med læringskonsulenter fra UVM grundet tilsynet. Der 
ses en forbedring på de parametre vi har været udtrukket på. Det er fortsat uvist, om vi skal fortsætte 
med at være i tilsyn. 

- Generelt ligger Kalundborg kommune dårligt på flere parameter. 
 

Kommende punkter til skolebestyrelsesmøder:  
 Forretningsorden 
 Opfølgning på APV 
 Fotoalbum (GDPR) 

 
Orientering fra: 
 Pædagogisk Råd v/Anita Rathje: - 
 Elevråd: - 
 SFO:  - Fælles uuv, udeordninger 
 Ledelsen: - Matematik fagudvalg har ansøgt fond for midler til robotter, samt udvidelse af den store 

skolegård. 
 Skolebestyrelsen: - 

 
Kommende skolebestyrelsesmøder:  06.05   11.06 og Dimission 27.06 
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